
 

 

PITEÅ KOMMUN    Sammanträdesprotokoll 

     Sammanträdesdatum 

Kommunala tillgänglighetsrådet  2016-09-01  1 (16) 

 
Plats och tid Ovalen, Stadshuset klockan 08:30 – 11 

Beslutande Sven-Gösta Pettersson, ordförande 

Ulla Persson, SN 

Margith Ström, FUB 

Anita Rönnbäck, SRF 

Laila Stålnacke, FSN 

Helena Stenberg, KS 

Börje Karlsson, HSO/IFS 

Tord Eliasson, Diabetesföreningen  

Eva Lundström, Allergiföreningen 

Ann-Katrine Sämfors, Kultur- och fritidsnämnden, närvarande 08:30-10 

Agneta Nilsson, Samhällsbyggnadsnämnden 

Mats Vikgren, Piteå älvdal Neuro 

Petra Fojtikova, BUN, ersättare för Ruth Rahkola 

Lennart Thelin, Piteå HjärtLung, ersättare för Anita Berglund 

 

 

Övriga deltagande 
 

Greger Pettersson, avd chef Stöd och omsorg 

Gun-Britt Wiksten, sekreterare 

 

Tillgänglighetsansvariga: Lars Lundberg, Barn- och utbildning, 

kl 08:30 – 11 och Anna Stamblewski, Samhällsbyggnad, kl 10:15-11:00 

Utses att justera 

 
 

Justeringens plats och tid  

Underskrifter Sekreterare  Paragrafer § 26 - 36 

  Gun-Britt Wiksten 

 

 

 Ordförande   
  Sven-Gösta Pettersson  

 Justerande 
Börje Karlsson, HSO  

    
Anslag/Bevis 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ  Kommunala tillgänglighetsrådet  

Sammanträdesdatum  2016-09-01  

Anslags uppsät-

tande 

  Anslags 

nedtagande 
      

Förvaringsplats 

för protokollet 
 Socialtjänsten 

    

Underskrift    
 

 

 

 
          Utdragsbestyrkande 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 26 

 

Mötet öppnas 

 

Sven-Gösta Pettersson, ordförande hälsar alla välkomna till dagens möte och 

förklarar mötet öppnat.  

 

______ 

 

 

KTR § 27 

 

Fastställer dagordning 

 

Dagordningen godkänns, med en förändring, ny punkt: Föreningsbidrag 

 

________ 

 

 

KTR § 28 

 

Val av justerare 

 

Till justerare utses Börje Karlsson, HSO/IFS. En presentationsrunda gjordes. 

 

________  
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 29 

 

Föregående protokoll 

 

Föregående protokoll från den 2 juni 2016 gicks igenom och lades till hand-

lingarna. 

 

______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 30 

 

Förenings- och förvaltningsstunden 

 

Mats Vikgren, Piteå älvdal Neuro tar upp några frågor från neuroförbundet.  

 

 Det skulle vara trevligt med någon mer eller mindre anpassad bad-

strand/badplats.  

 

Exempel på anpassade/tillgängliga badplatser finns i Umeå, Sundsvall 

och Uppsala. 

 

Fungerande bussförbindelser till naturupplevelser finns också att åter-

finna i dessa tre städer. 

Ann-Katrine Sämfors, kultur- och fritidsnämnden säger att det är endast Norr-

strandsbadet hon känner till i Piteå. Det badet ska väl vara iordningsställt nu.  

 

 Det vore trevligt med bussförbindelser till och från Havsbadet och 

Lindbäcksstadion eftersom det finns funkisar med barn och kanske 

rent av funkisar med ett eget intresse av att utöva vintersport eller spa. 

(Med färdtjänst är det svårt/omöjligt att få med sig barns kompisar och 

vänner. Dessutom mer flexibelt med buss med fungerande busstider). 

 

Helena Stenberg, KS säger att kollektivtrafiken inte kommer att räcka till för 

alla önskemål. Kommunens avdelning för kollektivtrafiken ser över linje-

sträckningar, tidtabeller och så vidare. En utmanande fråga i framtiden.  

 

 Piteå må vara litet och det blir inte angenämare med kylan då förbin-

delserna till det som värmer själen, inte går att få ihop för en ständigt 

kämpande funkis. För att inte tala om hur få funkisar som har någon 

som helst möjlighet att prova på eller utöva ett yrke i Piteå då arbets-

resor inte beviljas till praktikplatser eller arbetsträningar.  

 

Gun-Britt Wiksten, sekreterare i rådet säger att enligt gällande färdtjänstlag-

stiftning framgår att tillstånd till färdtjänst inte omfattar alla resor. Det gäller 

resor ”som av någon annan anledning bekostas av det allmänna”, exempelvis 

Försäkringskassan och Arbetsförmedlingen. Är en person i en arbetsmark-

nadsåtgärd ska man vända sig till Arbetsförmedlingen. Är det arbetslivs-

inriktade rehabiliterande åtgärder ska man vända sig till Försäkringskassan. 

 

______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 30, forts 

 

Förenings- och förvaltningsstunden 

 

 Är det tillåtet att parkera på kvällen utanför Strömgården, nu när det är 

förändrat i huset och inte lika många bilar? 

 

Greger Pettersson, avd chef Stöd och omsorg säger att det är okey att parkera 

utanför Strömgården på kvällstid. På innergården finns fyra platser för besö-

kande. Dessutom två platser för personer som har parkeringstillstånd för rö-

relsehindrade. 

 

______ 

 

Eva Lundström, allergi säger att färdtjänsten har blivit dyrare. En tur och re-

turresa inom stan kostar 100 kronor. Skulle man kunna införa högkostnads-

skydd för färdtjänstresor? Lokaltrafiken går ganska tom mitt på dagen.  

 

I London får alla personer som går i pension ett speciellt kort som berättigar 

till gratis resor med tunnelbana och buss. 

  

Eva har ett förslag: Tänk om man skulle kunna få köpa ett inplastat kort för ca 

100 kronor och åka gratis mellan kl 9 och kl 15. Många personer känner sig 

handfallna att åka buss, när man är van att åka bil. Eva tror att det skulle vara 

bra för många personer att vänja sig att börja åka buss och för att hålla igång 

med promenader till och från busshållplatsen och det kanske i sin tur fördrö-

jer en ansökan om färdtjänst. Ett förslag är att göra ett försök under en treårs-

period och sedan utvärdera.  

 

Anita Rönnbäck, SRF menar att synskadade inte skulle kunna använda sig av 

kollektivtrafiken. Det är svårt när man inte ser, man går vilse. Synskadade 

måste ha färdtjänst. 

 

Laila Stålnacke, FSN säger att Citybussen går i centrala stan och den är gratis. 

 

______ 

 

Margith Ström, FUB säger att föreningar inte får vara på Kaleido och Lyan är 

borta. Var ska föreningarna hålla till? 
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KTR § 30, forts 

 

Förenings- och förvaltningsstunden 

 

Sven-Gösta Pettersson, ordförande säger att det finns många samlingslokaler 

på stan. 

 

______ 

 

 

Anita Rönnbäck, SRF undrar om det är så att man inte får boka Lyan fortsätt-

ningsvis. 

 

Greger Pettersson svarar att blev uthyrningsstopp i juni 2016. Strömgården 

ska på sikt rivas. Missbruksvården finns där, ett boende har gjorts för 8 bo-

ende på våning 4. Behöver man lokaler kan man ringa till Kultur och fritid för 

att fråga om andra lokaler. 

 

______ 

 

Färdtjänst – klagomål. Greger Pettersson har pratat med Pite Taxi angående 

att den klagande inte får någon återrapportering från taxi sedan Gun-Britt 

Wiksten skickat ärendet till Pite Taxi AB. Det är bara kommunen som får 

återkopplingen idag. Så ska det inte vara. Kontaktpersonen som finns uppgi-

ven på ärendet ska få återkoppling från Pite Taxi AB.  

 

Margith Ström, FUB menar att alla klagomål är väsentliga. Därför är det vik-

tigt att man får svar från Taxi. Det kan vara bemötande och annat. 

 

______ 

 

 

FUB har en fråga: Hur blir det med Repris? 

 

Greger Pettersson säger att samhällsbyggnad har lagt en besparing på att ta 

bort en handläggare på Repris. Tar man bort den tjänsten försvinner 10 plat-

ser. Den frågan måste kommuniceras mellan förvaltningarna. 

 

Agneta Nilsson, samhällsbyggnadsnämnden säger att samhällsbyggnad har 

sammanträde nu på onsdag. 

 

______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 30, forts 

 

Förenings- och förvaltningsstunden 

 

Margith Ström, FUB berättar att nu är trottoarerna ner mot PT åtgärdade. 

 

______ 

 

 

Ann-Katrine Sämfors, kultur- och fritidsnämnden jobbar med en ny plan och 

undrar vilken benämning man ska använda: funktionshindrad eller funktions-

nedsatt? 

 

I dag använder man begreppet: funktionsnedsatt. 

 

Ann-Katrine berättar om att biblioteket har en äppelhylla. På äppelhyllan fin-

ner du böcker och andra medier för barn med funktionsnedsättning. Äppelhyl-

lan har böcker som väcker läsglädje, men också ger stöd och inspiration till 

dig som är vuxen.  

 

______ 

 

Sven-Gösta Pettersson, ordf berättar att ett förslag på en bostadsförsörjnings-

plan är framtagen. Planeringsunderlaget beskriver den demografiska utveckling-

en, det befintliga bostadsbeståndet samt pågående och planerat bostadsbyggande 

i Piteå kommun.  

 

_____ 
 

 

Helena Stenberg, KS berättar att det är många planer på gång i kommunen för 

nya bostadsområden. På busstationen ska det byggas nya bostäder, där har 

man tänkt på tillgängligheten och extra pengar är avsatta för det.  

 

Det måste jobbas mer intensivt med bostäder och lokalfrågor. 170 nyanlända 

ska komma och bo i Piteå kommun.  

 

______ 

 

Kollektivtrafiken - en ny upphandling är snart på gång. 

 

______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 30, forts 

 

Förenings- och förvaltningsstunden 

 

 

Helena berättar att pitekvinnor har högre ohälsotal än övriga landet. Det förs 

dialoger kring kvinnors hälsa. 

 

______ 

 

 

VA-verksamheten är viktig, hur vi ska säkra vattentäkter o s v. 

 

______ 

 

 

Två olika riktlinjer har tagits fram för skyltning på stan. Syftet med riktlinjerna 

är att skapa en attraktivare och tillgängligare stad.  

 

______ 
 

 

Tord Eliasson, diabetesföreningen undrar om det kommer att finns några al-

ternativa parkeringsplatser runt busstationen. 

 

Helena Stenberg, KS säger att det kommer att finnas där skateboardrampen är 

idag och vid veterinären. Även f d Gunnars kiosk. 

 

______ 

 

Mats Vikgren, Piteå älvdal Neuro säger att på gågatan finns vägghängda 

trottoarpratare. Är det någon som vet var de tillverkas? 

_____ 
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KTR § 31 

 

Föreningsbidrag 

 

Socialnämnden har fått uppdrag att fördela 50 000 kronor på de olika före-

ningarna. Det är en engångssumma som ska fördelas till föreningarna. 

 

Kommunala tillgänglighetsrådets arbetsutskott, KTR anser att pengarna ska 

fördelas lika mellan föreningarna. 

 

Lennart tycker att pengarna ska gå till HSO så får de dela ut. HLR är störst. 

 

Två förslag läggs fram för röstning. 

 

1. Lennart Thelins förslag: HSO får bedriva ett projekt för pengarna. 

 

2. Kommunala tillgänglighetsrådets arbetsutskott:s förslag: KTR:s ar-

betsutskott anser att pengarna ska fördelas lika mellan föreningarna 

som har fått bidrag under 2016. 

 

Beslut: Majoriteten röstar för förslag nr 2. Kommunala tillgänglig-

hetsrådets arbetsutskott:s förslag: KTR:s arbetsutskott anser att 

pengarna ska fördelas lika mellan föreningarna som har fått bidrag 

under 2016. 

 

______ 
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KTR § 32 

 

Framtidens Stöd och omsorg 

 

Greger Pettersson, avd chef Stöd och omsorg berättar att medborgardialoger 

ska hållas under hösten, se PM bilaga 1.  

 

Stöd och omsorg har fått klartecken till driftpengar till Småstugegränd 2. Det 

blir 6 + 1 platser. Den platsen är tänkt för personkrets 1, psykisk ohälsa. Tre 

personer står på listan för inflyttning. 

 

Stöd och omsorg tänker starta upp en ny gruppbostad på Kärnhuset. Det kan 

bli lite omflyttningar i våra gruppbostäder. Inte klartecken till driftpengar. 

 

Jobbar för att få driftpengar till Kärnhuset. Det blir 6 + 4 platser. Fyra platser 

är tillfälliga utredningsplatser. Grundbemanningen ska klara 6 personer. 

Gravt funktionsnedsatta. Det finns lyftar. Fina lokaler. Kan hitta eventuellt 

samverkan med ÄO när det gäller sjuksköterskor och matleveranser.  

 

Stöd och omsorg har fått 900 000 kronor i vite för ej verkställda beslut. 

 

______ 

 

Laila Stålnacke, FSN undrar hur många som står i kö för ett boende? 

 

Greger säger att det är 13 personer som står i kö, och 6 personer till har an-

sökt. 

 

______ 

 

Margith Ström, FUB säger att en del omflyttningar är naturliga. Görs någon 

uppföljning på de som har flyttat ut och bor själv? 

 

Greger säger att ingen har flyttat ut detta år från någon gruppbostad. 

Om man har flyttat ut med annat stöd så följs det upp. 

 

______ 
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KTR § 32, forts 

 

Framtidens Stöd och omsorg 

 

Greger säger att det finns ett stort behov att verksamhetslokaler. Uppdraget är 

att skapa 170 lägenheter. Vi hyr in oss kortsiktigt på Furunäset. Det är be-

manningen som är gemensamt för äldreomsorgen och stöd och omsorg. Även 

en bemanningspool. Cheferna börjar till veckan, nytt arbetslag, de kommer att 

sitta ute på Furunäset. Hitta lokaler för ca 40 personer, t ex hemsjukvården är 

inte lätt. PNF och fastighetskontoret är införstådda med läget. 

 

Helena Stenberg, KS säger att det är viktigt att lokalfrågor samordnas i kom-

munen. Det spretar väldigt mycket, många behov. Många aktörer är inblan-

dade. 

 

______ 
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KTR § 33 

 

Övriga frågor 

 

Mats Vikman Piteå älvdal Neuro undrar hur länge föreningarna får vara kvar 

på Strömgården? 

 

Greger kan inte svara på den frågan. Förslag på nya lokaler för föreningarna 

är bland annat Djupviksskolan och f d köket på Österbo. Inget beslut är fattat. 

Djupviksskolan står och förfaller. 

 

Helena Stenberg, KS säger att det är mycket som hänger i luften. Politiken 

måste få ett bra underlag för diskussion under denna månad. 

 

Tord Eliasson, diabetesföreningen undrar var köket på Österbo ligger, har 

aldrig hört talas om? 

 

Helena säger att det ligger vägg i vägg med Lyan. 

 

______ 
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KTR § 34 

 

Tillgänglighet 

 

Sven-Gösta Pettersson, ordförande hälsar Anna Stamblewski, samhällsut-

vecklare välkommen. 

 

Anna har varit i kontakt med trafikplaneraren och hört sig för om det finns 

några bussförbindelser till Piteå havsbad och till Lindbäcksstadion.  

Piteå havsbad: Tre turer tur och retur på lördagar i vintertidtabellen (fungerar 

med badtider på Äventyrsbadet). 

Tretton turer tur och retur på vardagar och tre turer tur och retur på lördagar i 

sommartidtabellen. 

Just nu är det inte aktuellt att sätta in fler turer. Vad gäller Linbäcksstadion 

skulle det inte vara kostnadseffektivt att sätta in kollektivtrafik i och med att 

en helt ny busstur skulle behövas på vardagskvällar. 

Tätortstrafiken är främst till för arbets- och studiependling eftersom det då 

blir mest kostnadseffektivt att hålla en viss turtäthet. 

För närvarande pågår en kollektivtrafikutredning där man ser över kostnader, 

linjesträckning, turtäthet och miljöaspekter. 

Sportlovsbussar brukar sättas in både till Piteå havsbad och till Lindbäckssta-

dion. 

 
______ 

Lars Lundberg, handläggare på BUN säger att Linje 20 kör tre turer tur och 

retur till havsbadet. 

 

______ 

 

Anna säger att ledstången som är på Kaleido är rätt placerad, vilket också 

skrevs i protokollet från den 2 juni 2016. Ledstången får inte vara utstickande 

vid hissen. 

 

______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 34, forts 

 

Tillgänglighet 

 

Anna berättar om SMS-tjänsten. Principen är att personer med synnedsättning 

kan anmäla intresse av att få information via kundtjänst om byggnationer och  

framkomlighet. De kan välja sms, mail eller webbnotiser. Tanken är att bygg-

ledare ska skicka ett mail till kundtjänst så snart ett vägarbete eller annat jobb 

som påverkar framkomligheten i gångtrafiken inleds eller planeras. Informat-

ionen innehåller plats, omfattning, eventuell tidsram och eventuella alterna-

tiva stråk. Kundtjänst paketerar informationen så kortfattat som möjligt och 

skickar ut.  

 

Tjänsten har testats i Skellefteå kommun och tyvärr har den inte fungerat så 

bra som man kan önska sig, eftersom det bygger på att arbetsledarna verkligen 

skickar information till kundtjänst och det verkar ofta glömmas/nonchaleras. 

 

SRF har ändå varit nöjda med att servicen har kommit igång och att den in-

formation de fått är bra och användbar. Tjänsten är kostnadsfri för använda-

ren, men inte för avsändaren. 

 

______ 

 

Lars Lundberg säger att räddningstjänsten har en bra utbyggd SMS-tjänst. 

Den kanske kunde innefatta en sådan här tjänst. 

 

______ 

 

 

På förra kommunala tillgänglighetsrådet ansåg bland annat Ulla Persson, SN 

att det är viktigt att informationsenheten tänker på att det material som går ut 

från informationsenheten är lätt att tyda när det gäller färg och textstorlek. 

 

Anna Stamblewski har varit i kontakt med Robert Nyström som är ansvarig 

för hemsidan och bett honom att ta kontakt med Ulla Persson och Helena 

Stenberg. Ingen av dem har hört någon från honom.  

 

Anna har både pratat och mejlat till infoenheten. 

 

______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 34, forts 

 

Tillgänglighet 

 

Kommer överens om att Helena Stenberg och Ulla Persson tar kontakt med 

infoeneheten för ett möte. 

 

______ 

 

Anna säger att alla busshållplatser är inventerade, ca 220 stycken.  

Det blir väl ett resultat så småningom och åtgärder. Anna återkommer. 

 

Sven-Gösta Pettersson, ordförande tackar Anna Stamblewski för information-

en. 

______ 
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 Justerandes sign Utdragsbestyrkande 
 

KTR § 35 

 

Nästa möte 

 

Kommunala tillgänglighetsrådets arbetsutskott blir torsdag den 24 november 

2016, klockan 10:00 i Greger Petterssons arbetsrum på våning 2, Stadshuset.  

Ingen kallelse skickas ut för arbetsutskottet.  

 

Kommunala tillgänglighetsrådet blir torsdag den 8 december 2016,  

klockan 08:30 i Ovalen vid Stadshusets huvudentré, en heldag.  

 

______ 

 

 

KTR § 36 

 

Avslutning 

 

Sven-Gösta Pettersson, ordförande tackar alla för dagens möte. 

 

______ 

 


